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Milieuraad Kortemark 

Verslag 

Maandag 07 november ‘22- 19u30 

 
 

1. AANWEZIGHEDEN EN SAMENSTELLING   
 
 
  

  Aan 

wezig 

Veront 

schul 
digd 

Af 

wezig 
    Aan 

wezig 

Veront 

schul 
digd 

Af 

wezig 

Greet Van Staeyen Milieu ambtenaar A V 0 Eddy Coudron Gezinsbond A   

Lynn Vermote schepen A   Franky Geleyn Kreketrekkers A   

Marc Vulsteke CD&V  V  Ofelie Callewaert Irie Vibes   0 

 Franky Vanhoutte N-VA   0 Filip Verhaeghe Irie Vibes   0 

Danny Bocqué SPA-Content A   Martine Lamsens Tuinhier   0 

Rita Tyvaert Eerlijk en Bezorgd A   Claudine Vandenbulcke MMI Kortemark    

Jan Stoens Open VLD A   Kurt Cappelle Landelijke Gilde   0 

Jelle Quartier Natuurpunt  A   Joke Vandesteene KVLV   0 

Trees Vulsteke Natuurpunt  A   Bart Van Haecke ABS   0 

Sofie Declercq Natuurpunt  A        

Nancy Vandecasteele Natuurpunt  A   Dirk Cuvelier onafhankelijk   0 

Robbe D’hulster Natuurpunt A   Agnes Vandenbroucke onafhankelijk   0 

Karl Vanysacker NWG De Kerkuil  V  Kris Bouttelgier Onafhankelijk   0 

Patrick Moerman Kringloopkracht A   Dries Dewulf (vervanger MMI)   0 
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Patrick Vandermeersch 11.11.11   0      

  

 

2. GOEDKEURING VORIG VERSLAG 
 

3. MILIEURAAD 
 

NATUUR  (BIODIVERSITEIT, ERGOED) 
 ADVIEZEN WERKGROEP KAPVERGUNNINGEN 

Er werd advies aangevraagd voor volgende dossiers: Er werd een excel overlopen van alle vergunningen waar het kappen van de titel stond. Dit  is geen 

volledig overzicht. Soms staat het kappen van bomen niet in de titel. Daarnaast wordt ook advies gevraagd voor andere dossiers (bvb open putten). Het 

programma laat niet toe om te zoeken op adviesinstantie.  
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In de tabel van besproken dossiers kunnen volgende zaken opgemerkt worden: 

- In het verleden werd de het advies van de milieuraad en de stedenbouwkundig ambtenaar niet altijd gevolgd. Nu gebeurt dit vaker. 

- Advies aan de milieuraad wordt niet altijd gevraagd. Zo wordt geen advies gevraagd als advies aan ANB vereist is.  

Er wordt besproken dat de adviezen van ANB steeds minder praktisch zijn. Als nog advies wordt gegeven wordt verwezen naar ok als voldaan aan de 

zorgplicht, terwijl de adviesvraag juist is: als gekapt wordt, wanneer wordt voldaan aan de zorgplicht. Daarom wordt de vraag gesteld of meer advies mag 

gevraagd worden aan de milieuraad. 

De werkgroep van de kapvergunningen laat weten dat ze het momenteel al vrij druk is en ze wel wat hulp kunnen gebruiken. Grondige kennis is geen 

vereiste.  

➔ Nancy en Robbe zijn geïnteresseerd en vragen of de werkgroep enkele voorbeeldjes kan doorsturen. Ze zullen opgenomen worden in de onderlinge 

mailing/gesloten facebookgroep. 

 



 

4 

Daarnaast worden vragen gesteld naar de handhaving.  Momenteel worden de eigenaars van alle dossiers waar een heraanplant of een aanplant is opgelegd 

opgevolgd en opgebeld.  (het vermelden van ‘einde der werken’ in het omgevingsloket is een goede indicatie om te weten wanneer gebeld kan worden).Uit 

een eerste opbelronde bleek dat veel mensen niet in orde zijn. Ze kregen nog een extra aanmaning. Pv’s werden nog niet uitgeschreven. 

Er wordt gevraagd of het rooien van bomen zonder vergunning kan opgenomen worden in het GAS? De GAS-sanctie zou dan los staan van verplichtingen tot 

heraanplant. 

Er worden vragen gesteld of er visies zijn  waar kunnen op teruggevallen worden. Zodat de vergunning voor bomen te kappen automatisch niet automatisch 

verleend worden. (vb in geval van schaduw op zonnepanelen). Hierop wordt geantwoord dat bij elke vergunning de noodzaak tot kappen nauwkeurig wordt 

nagegaan, maar dat dit moeilijk in algemene visies te vervatten is. Als mensen weten dat ze zowieso geen vergunning gaan krijgen om een boom te kappen, 

kan ervan uitgegaan worden dat ze zelfs niet zullen proberen om een vergunning aan te vragen, maar dat de boom zal gekapt worden zonder vergunning. 

Ikv hiervan wordt verwezen naar 2 dossiers: heraanleg van de oevers van de Krekebeek (achter het gemeentehuis) en de aanleg van de Torhoutstraat. Er 

wordt eveneens gevraagd hoeveel bomen in de Torhoutstraat gerooid zijn. 

De beslissing genomen door de provincie geeft volgende info hierover: 

 

Er worden 23 bomen aangeplant in de Torhoutstraat tussen Hermitagestraat en kasteelbeek. (essen+ daarnaast ook bladverliezende heersters) 

 

De opmerking wordt gemaakt dat je niet dezelfde natuurwaarde bereikt wanneer je een boom die je kapt vervangt door een nieuwe. Er gaan heel wat jaren 

over. De opmerking wordt gemaakt of je niet voor elke gekapte boom 2 nieuwe bomen kan opleggen. Of er kan gewerkt worden met plantmaten. 

Momenteel wordt vaak een plantmaat opgelegd, maar de opmerking wordt ook gemaakt dat kleinere bomen meer kans hebben om door te groeien. 

Wanneer je grotere plantmaten gebruikt, is er meer kans op afsterven. 
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De vraag wordt gesteld of er bijkomende input nodig is voor aanplant op gemeentelijke gronden. Momenteel is het regionaal landschap hiermee bezig ikv 

het bomenplan. 

 

Het bomenplan houdt in: de inventarisatie van de bestaande bomen, de opmaak van een beheerplan en een kansenkaart. Een kansenkaart is een soort 

oplijsting volgens geschiktheid naar mogelijke lokaties waar bomen kunnen staan. Er wordt gevraagd of bij de uitwerking van het bomenplan (de 

kansenkaart) rekening kan gehouden worden met het bermbeheerplan. (niet op waardevolle bermen) 

De opmerking wordt gemaakt dat zoiets interessant kan zijn voor het plaatsen van geboortebomen. Nu krijgen de mensen een boom voor thuis, maar heeft 

niet iedereen er ruimte voor.   

De opmerking wordt gemaakt dat dit kan handig zijn Bomenplan houdt in: inventarisatie, beheerplan en kansenkaart (zal een lijst maken) Voor 

geboortebomen zijn er dan lokaties nodig waar bomen kunnen staan. Het plan om een geboortebos aan te planten is niet gelukt. Er wordt immers om te 

bebossen steeds de manier gekozen om zoveel mogelijk bomen aan te planten en deze later uit de dunnen. (enkel deze manier wordt gesubsidieerd) Er 

wordt verwezen naar enkele aanplantacties. 

Ipv geboortebomen worden enkele alternatieven voorzien: bvb een boom adopteren, knollen te planten of mensen laten kiezen tussen een knol of een 

boom… 

Een ‘kansenkaart’ voor waardevolle bomen  op privaat domein is reeds opgemaakt door de  wvi in opdracht van polderrand. Het ‘groen erfgoed’ werd 

besproken in de milieuraad van 26/10/2020. Er wordt gevraagd of de bundel kan doorgestuurd worden.  Deze is te groot om mee te sturen in de mail. Het 

puntje van groen erfgoed zal een volgende keer besproken worden. 

 

WETGEVING KAPVERGUNNINGEN  

Er zijn verschillende wetgevingen en procedures bij het kappen van bomen. Alles hangt af van de plaats van de boom en het doel van het kappen.  Om het 

een beetje overzichtelijk te maken werd de kapstok van ANB (agentschap natuur en bos) gebruikt. 

1. BOMEN KAPPEN IN EEN BOS 

1.1 BOS BLIJFT BOS 

- Bos met beheerplan: geen vergunning nodig 

- Kapping omwille van acuut gevaar of sanitaire reden: mail naar anb 

- Bos zonder beheerplan: kapmachtiging bij ANB. 

1.2 BOS VERDWIJNT 

- Ontbossing kan enkel aangevraagd worden:  

o met het oog op handelingen van algemeen belang,  
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o ontbossing of verkaveling in zones met de bestemmingen woongebied of industriegebied in de ruime zin en zones die hiermee gelijk te 

stellen zijn,  (De wetgeving hierbij is onlangs verstrengd: zo kan je nu niet meer ontbossen zonder dat je een vergunningsaanvraag hebt 

voor een definitieve vergunning voor het bouwen en kan bvb een windturbine in een bos zetten kan zomaar niet meer),  

> Er wordt opgemaakt dat het bosje tussen de sneppestraat en de steenovenweg  een soort zonevreemde bos is. Het  zou leuk 

zijn als het kan blijven. Er liggen plassen op die site. Vergunningen en onderhandelingen hierrond lopen nog, maar het is wel de 

bedoeling da alles vrij groen blijft. 

o ontbossing van de uitvoerbare delen in een niet-vervallen verkaveling 

o ontbossing in functie van vastgestelde Europese natuurdoelen op voorwaarde dat de ontbossing is opgenomen in een goedgekeurd 

beheerplan. 

- Aanvraag via omgevingsvergunning met verplicht voorstel tot boscompensatie 

2. BOMEN KAPPEN BUITEN EEN BOS 

2.1. KAP OPGENOMEN IN BEHEERPLAN 

-> geen vergunning nodig 

2.2. KAP OP EEN HUISKAVEL 

-> geen omgevingsvergunning voor vegetatiewijziging nodig 

-> mogelijks wel nog omgevingsvergunning voor stedenbouwkundige handelingen 

Geen omgevingsvergunning nodig voor stedenbouwkundige handelingen voor: 

- Bomen op minder dan 15m van vergunde woning, vergunde bedrijfswoning of vergunde bedrijfsgebouwen 

- -> in dit geval is een kapvergunning nodig: (mail naar milieu@kortemark.be) 

- Bomen met een omtrek van minder dan 1m op 1m hoogte boven he maaiveld. 

- -> in dit geval is een kapvergunning nodig 

- Bomen die gekapt moeten worden omwille van acuut gevaar 

- -> in dit geval is een kapvergunning omwille van acuut gevaar nodig 

- Kappen ikv agroforestery systemen 

- Vellen van bomen die niet tot een bos behoren in de veiligheidszone van gasleidingen, 25m van een bovengrondse hoogspanningslijn, 5m van 

een ondergrondse hoogspanningslijn. 

- Vellen van bomen in opdracht van de spoorwegbeheerder op voorwaarde dat binnen de 20m van de rand van een spoorweg, bomen die hoger 

zijn dan de afstand van de voet en de vrije rand van de bestaande spoorweg. 

- Vellen van hoogstammige bomen op openbaar domein die geen deel uitmaken van een bos op voorwaarde dat het eerstvolgende plantseizoen 

een heraanplant gebeurt. 

mailto:milieu@kortemark.be
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2.3. IN VEN- OF NATUURGEBIED 

Eerst een ontheffing aanvragen bij ANB. Daarna kijken of een omgevingsvergunning voor stedenbouwkundige handelingen nodig is. 

2.4. OMGEVINGSVERGUNNINGSPLICHT VOOR VEGETATIEWIJZIGINGEN 

Nodig voor wijzigingen kleine landschapselementen in  

- Groen-, park, buffer-, bos-, vallei-gebied 

- Agrarische geibeden met ecologisch belang en agrarische gebieden met bijzondere waarde, agrarische gebieden 

- Natuurontwikkelingsgebieden 

- Beschermde duingebieden 

- Vogel- en habitatrichtlijngebieden 

- Ramsar-watergebieden 

- IVON-gebieden 

Uitzondering: niet voor 100m rondom gebouw, goedgekeurd beheersplan en reguliere onderhoudswerken. 

 

Bij de vraag over het zit met de heraanplant in het kerkhof van Handzame wordt verwezen naar de aanplantopportuniteiten die er zijn doordat er 

bijkomend  ontgraven wordt. Er wordt nogmaals verwezen naar groene kerkhoven in de omgeving die mooi en rustig zijn. 

 

Op de agenda stond ook WAARMEE REKENING HOUDEN BIJ HERAANPLANT 

Dit puntje werd niet besproken: wegens tijdsgebrek + is al eens besproken. Indien nodig kan dit een volgende milieuraad nog eens herhaald worden. 

 

 

KLIMAAT  (CO2 UITSTOOT + KLIMAATROBUUSTHEID) 
 

 

4. ACTIVITEITEN 
➔ Digitale info-avond thermografie: 10 november 
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➔ Vergadering bijenwerkgroep: 22 november: 19u30 raadszaal gemeentehuis 

➔ Naaiworkshop: 24 november om 18u45 MMI 

➔ Info-avond thermografie voor verhuurders: 7 december: De Wimperlinde 

 

De website dakinzicht wordt toegelicht. Hierop zijn nu ook de warmtescans van de woningen in Kortemark te zien. Deze scans werden al een tijdje geleden 

genomen, maar worden nu pas beschikbaar gemaakt. Het is belangrijk om te kijken naar de datum wanneer het dak overvlogen is (deze verschijnt maar heel 

kort). Het is immers belangrijk om te weten of je thuis was of niet. De kleuren van een dak geven aan hoe warm het dak is. Een koud kleur kan een goed 

geïsoleerd dak betekenen of een slecht geïsoleerd dak waar de onderruimte koud is omdat de verwarming niet aanstond.  (Zie de link: dakinzicht.fluvius.be ) 

 

5. VARIA’S EN VRAGEN 
- Er wordt gesproken over het project rond meer bomen in landbouwgebied (op weides en dergelijke nav het project Airkoe). Er werden 

vragen gesteld over de communicatie hiervan naar de landbouwers toe. 

Er wordt opgemerkt dat veel bomen in landbouwgebied verdwenen zijn doordat   in de ruilverkaveling opgelegd werd dat bomen 

gekapt moesten worden.. 

Daarnaast is het aangewezen dat er gecommuniceerd wordt over voordelen van het aanplanten van bomen. Als voorbeeld wordt 

gegeven dat zwarte els symbiotisch werkt naar gras. 

 

- Wat over Silvamo: Silvamo’s Vergunning loopt af in 2023. De gemeente heeft volgend  advies gegeven; een uitbreiding van de 

stortcapaciteit kan niet + geen pfas-verontreinigde grond. De provincie heeft het advies naast zich neergelegd en de gemeente is 

daarom in beroep bij minister Demir (op moment van de milieuraad was er wel terug een positief advies van de gewestelijke 

omgevingsambtenaar). Op de milieuraad werd gezegd: als de minister terug vergunt zonder rekening met de opmerkingen van de gaat 

de gemeente naar de raad voor vergunningsbetwistingen. Ondertussen heeft de minister een advies gegeven. De uitbreiding van de 

stortcapaciteit kan niet, voor de rest wordt de beslissing van de provincie gevolgd. Hierdoor heeft het college beslist om in 

administratief beroep te gaan.  

De vraag wordt gesteld: Wat wordt er gestort? Dit is slib, as van verbrandingsintallaties, afval  van glasbollen wat niet recycleerbaar. : 

De discussie in de gemeenteraad over de gemeentelijke taksen aan Silvamo werd vermeld. 

Er werden vragen gesteld over de nabestemming. Daarbij werd ondermeer verwezen naar Rumbeke/kleiputten). Het ruimtelijk 

uitvoeringsplan over de nabestemming van de site  wordt nu verder verfijnd. Dit zou gebeuren in 2 fases zodat het stuk van Verduyn 

rapper kan. Voor de nabestemming van de effectieve stortplaats is natuur 1 van de onderwerpen van discussie. 

Er wordt opgemerkt dat stortplaatsen nu (zoals Silvamo) veel nauwkeuriger worden opgevolgd en gecontroleerd (oa door het 

jaarverslag  dat kenbaar gemaakt wordt aan en nauwkeurig wordt opgevolgd door de gemeente). Dit in vergelijking met oude storten 

zoals dit aan de Ijzer, aan de Hazewindstraat in Kortemark en in Koekelare). 
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- Het plan van het groenscherm van het containerpark wordt overlopen.  De aanplant zal vermoedelijk volgend jaar gebeuren. Indien nog 

budgetten en tijd over zal mogelijks al een deel dit jaar worden aangeplant. Volgende opmerkingen worden gegeven: Er kunnen ook 

sleedoorn en meidoorn en krentenboompje bij de kippen, kunnen er vogelhuisjes voorzien worden aan de muur?, kan er een 

vleermuizenkast onder het afdak? Deze opmerkingen worden meegenomen en bekeken naar haalbaarheid. 

- Hoe zit het met de 3 zones aan de spoorwegen waar onthard zal worden? Er is al een akkoord met infrabel. Kort na de milieuraad was er 

een overleg met het regionaal landschap over de concrete invulling. 

- Wie maait nu de graskanten? Dit is Vanbruane. Er wordt opgemerkt dat het minder proper is  en veel duikers stuk zijn. Er wordt 

gevraagd of ze volgend jaar terug maaien. De contracten zijn per jaar. De procedure loopt via een beperkte aanbesteding. Het college 

kan kiezen wier er aangeschreven wordt. Er wordt opgemerkt dat het steeds moeilijker zal zijn om iemand te vinden (oa rekening 

houdend met de brandstofkosten. Er wordt gevraag of bij de maaier kan gevraagd worden naar de verwerkingsattesten. Dit omwille van 

verhalen over dezelfde maaier in andere gemeenten. De verwerkingsattesten werden opgevraagd, maar nog niet ontvangen (enkel de 

gewichten van het maaisel. 

- Er wordt gevraagd welke maatregelen genomen worden mbt het verharden van voortuinen. Komt/is er in onze gemeente zo’n 

reglement. Zo mag er in Knokke maar 30% van de privétuinen verhard zijn en zijn er extra beperkingen mbt pesticidengebruik. In 

Diksmuide werden een aantal mensen verplicht om te ontharden. In Oostende mag er geen afsluiting meer gezet worden, het moet een 

haag zijn. Verschillende  steden hebben een onthardingsambtenaar. Er wordt geantwoord dat er geen speciaal reglement is. De meest 

stuitende beelden van verhardingen in voortuinen zijn historisch. Hier is moeilijk om iets aan te doen met verordeningen en speciale 

reglementen. Nu wordt in verkavelingsvergunningen voorwaarden opgelegd mbt de verharding van (voor)tuinen. Ook kunstgras iv 

verharding. 

- Er wordt opgemerkt oa door mooimakers dat de aannemers van de appartementen aan de Nieuwstraat veel afval laten rondslingeren. 

Dit afval waait dan op straat. Dit werd doorgegeven. 

- Er wordt gemeld dat (omgeving van) de picknickbanken aan Proostdije vuil blijft. Dit wordt opgenomen als mogelijke locatie voor de 

zwerfvuilcamera) 

- Er wordt gemeld dat aan Proostdije de dieren worden gevoederd. Dit zal worden opgevolgd. Indien nodig komt een bord met met extra 

controles. 

 

6. VOLGENDE MILIEURAAD  
27 februari   om 19u30 in de Mouterij 

 


